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A program package offered by the Institute for Scientific Information, Philadelphia, for computer retrieval of machine-indexed scientific articles has been adapted for use on an IBM 360/30 system. Titles provided on magnetic tapes serve as input to the automatic retrieval programs; corresponding information from Current Contents is scanned manually for comparison.


Seven user interest profiles are matched against 45,000 titles, and the computer retrieval ratio is found to be 89% compared to 60% for manual search; computer relevance ratio is over 99%. The programs used are described and a simplified flow chart and a sample user profile are presented. Questions of computer running time and minimum configuration are considered, and reasons for non-retrieval are discussed. Future improvements being planned are indicated.




Ein Computerprogramm des Instituts für Wissenschaftliche Information (ISI), Philadelphia, zum elektronischen Wiederauffinden maschinell geindexter wissenschaftlicher Publikationen wurde zur Benutzung auf einer IBM 360/30 umgeschrieben. Die auf Magnetband gelieferten Titel dienen als Eingabe für das automatische Retrieval-System; vergleichsweise wird die entsprechende Information aus dem Current Contents manuell durchgesehen.


Die Interessensprofile von 7 Benutzern wurden mit 45.000 Titeln verglichen. Die Fundrate des Computers lag bei 89% der interessierenden Titel; die manuelle Fundquote betrug demgegenüber 60%. Die Relevanz-Rate des Computers überstieg 99%.


Die verwendeten Computerprogramme werden beschrieben, ein vereinfachtes Flußdiagramm und ein Beispiel eines Benutzerprofils dargestellt. Fragen der Verarbeitungszeit, der erforderlichen Minimalausstattung des Computers und Gründe für das Nichtauffinden bestimmter Titel werden diskutiert. Abschließend werden geplante Verbesserungen des Systems erörtert.
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